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Darłowo, dnia 26 czerwca 2014 roku 
 
BR.0002.9.2014 
 
 
 

Protokół Nr LI/2014 
z LI Sesji (nadzwyczajnej) VI kadencji Rady Gminy Darłowo 

z dnia 26 czerwca 2014 roku 
pod przewodnictwem 

Pana Jarosława Michalskiego – Przewodniczącego Rady Gminy Darłowo 
 
 
Sesja odbyła się w sali konferencyjnej Urzędu Gminy Darłowo. 
Przewodniczący rozpoczął obrady sesji o godzinie 1000, a zakończył o godzinie 1135. 
Na ustawowy stan 15 Radnych w chwili rozpoczęcia w sesji uczestniczyło 11 Radnych, co 
stanowi kworum pozwalające na podejmowanie prawomocnych uchwał. 
 
Pan Mirosław Gałuszkiewicz – Radny Rady Gminy Darłowo nieobecny, usprawiedliwiony. 
Pan Przemysław Pociecha – Radny Rady Gminy Darłowo był nieobecny, usprawiedliwiony. 
Pan Piotr Skoczek – Radny Rady Gminy Darłowo był nieobecny, usprawiedliwiony. 
Pan Józef Szymacha – Radny Rady Gminy Darłowo był nieobecny, usprawiedliwiony. 
 
/Lista obecności Radnych na posiedzeniu LI sesji VI kadencji Rady Gminy Darłowo w dniu 26 czerwca 2014 
roku stanowi załącznik Nr 1 do niniejszego protokołu/ 
 
W sesji udział wzięli również Sołtysi Sołectw Gminy Darłowo. 
Lista obecności Sołtysów Sołectw Gminy Darłowo stanowi załącznik Nr 2 do niniejszego protokołu/ 
 
Ponadto w sesji udział wzięli: 
Pan Franciszek Kupracz – Wójt Gminy Darłowo; 
Pani Izabela Sielska – Zastępca Wójta Gminy Darłowo.  
Pani Anna Szynkowska-Borkowska – Sekretarz Gminy Darłowo; 
Pan Artur Madeła – Radca Prawny  
Pani Ewa Szymczak – Kierownik Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej w Darłowie.  
/Lista obecności zaproszonych gości stanowi załącznik Nr 3 do niniejszego protokołu./ .  
 
Ad. 2. 

Pan Jarosław Michalski Przewodniczący Rady Gminy Darłowo przystąpił do 
powołania sekretarza obrad dzisiejszej sesji. 
Na Sekretarza obrad powołano Radnego Pana Jerzego Krzyżanowskiego.  
W głosowaniu wzięło udział 11 Radnych, głosując większością: 
10 głosów za, 
0 głosów przeciw, 
1 głos wstrzymujący. 
 
Na protokolantkę Pan Przewodniczący powołał Panią Iwonę Kowalską. 
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Pan Jarosław Michalski Przewodniczący Rady Gminy Darłowo poinformował 
obecnych na sesji, że dzisiejsza sesja została zwołana zgodnie z art. 20 ust. 3 ustawy z dnia              
8 marca 1990 o samorządzie gminnym (tekst jednolity: Dz. U. z 2013 r., poz. 594, z późn. 
zm.) na wniosek Wójta Gminy Darłowo. Ponadto Pan Przewodniczący poinformował, że art. 
20 ust 3 cytowanej ustawy obliguje Przewodniczącego Rady do obowiązku zwołania sesji na 
dzień przypadający w ciągu 7 dni od dnia złożenia wniosku. Wniosek Wójta Gminy Darłowo 
o zwołanie sesji nadzwyczajnej został złożony w dniu 23 czerwca 2014 roku w Referacie 
Samorządowym – Biurze Rady Gminy. Wobec powyższego sesja została zwołana zgodnie                 
z obowiązującymi przepisami prawa.  
/wniosek Wójta Gminy Darłowo o zwołanie sesji nadzwyczajnej Rady Gminy stanowi załącznik nr 4 do 
niniejszego protokołu/ 

 
Ad. 3. 

Pan Jarosław Michalski Przewodniczący Rady Gminy Darłowo przystąpił do 
ustalenia porządku obrad, przy czym przypomniał, że proponowany porządek obrad 
wszyscy Radni otrzymali wraz z zawiadomieniem na dzisiejszą sesję. 

Pan Jarosław Michalski Przewodniczący Rady Gminy Darłowo przypomniał obecnym 
że jest to sesja zwołana w trybie nadzwyczajnym, na wniosek, wobec czego dodatkowym 
warunkiem dokonania zmiany w porządku obrad jest przede wszystkim zgoda wnioskodawcy 
na tę zmianę. Następnie Pan Jarosław Michalski Przewodniczący Rady Gminy Darłowo 
zapytał czy ktoś z Państwa Radnych chciałby złożyć wniosek o zmianę porządku obrad sesji? 

Pan Jerzy Krzyżanowski Radny Rady Gminy Darłowo powiedział, że chciałby aby 
wnioskodawca zgodził się na wprowadzenie punktów takich, w których można byłoby 
poruszyć sprawę Ośrodka Zdrowia w Darłowie. Pan Radny Jerzy Krzyżanowski powiedział, 
że ma coś na ten temat do powiedzenia ponieważ był obecny na sesji Rady Miejskiej                     
w Darłowie i chciałby zająć na ten temat jakieś zdanie i dlatego prosi Wójta jako 
wnioskodawcę o wprowadzenie takiego punktu.   

Pan Jarosław Michalski Przewodniczący Rady Gminy udzielił głosu Panu Wójtowi, 
ponieważ on jest wnioskodawcą sesji.  

Pan Franciszek Kupracz Wójt Gminy Darłowo powiedział, że nie wyraża zgody na 
ustanowienie jednej sprawy dotyczącej ośrodka zdrowia, bo ta sprawa na pewno będzie 
przedmiotem następnego posiedzenia rady. Pan Wójt powiedział, że stanie się tak jeśli 
dzisiejsze propozycje zmian w budżecie zostaną sfinalizowane, ujęte. Pan Wójt powiedział, 
żeby mówić o konkretach a nie o tym, co, kto myśli. Pan Wójt powiedział, że roboty są w tej 
chwili realizowane na podstawie istniejących zapisów w naszym budżecie, a jeśli chce się coś 
więcej, to trzeba znać konkrety i dzisiaj rada jeszcze się wypowie i wtedy można 
porozmawiać sobie na ten temat w najbliższym czasie i tez na przykład na sesji 
nadzwyczajnej z dopuszczeniem trybuny obywatelskiej i innych rzeczy i tylko temu tematowi 
poświęcić czas. Pan Wójt powiedział, że trzeba do tego przygotowanym być, a co sąsiad tutaj 
rozumie i mówi, to oczywiście musi być czas i miejsce na to, żeby nie tylko mówić ale podjąć 
konkretne działania. Pan Wójt powiedział, że ośrodek bardzo ładnie wygląda i niektórzy 
mówią, że to Burmistrz robi bo to jest na terenie Miasta, ale my się na to nie gniewamy. Pan 
Wójt powtórzył, że nie wyraża zgody i uzasadnił, że są dzisiaj tutaj przedmiotem obrad 
sprawy zasadnicze, finansowe i na tum oparte jest to dzisiejsze spotkanie. Pan Wójt 
powiedział, żeby załatwić najpierw te sprawy a następnie będą mówić również tej sprawie.   

 
Nikt więcej wniosków nie zgłosił.  
 
Pan Jarosław Michalski Przewodniczący Rady Gminy Darłowo odczytał porządek 

obrad, a następnie jego przyjęcie pod głosowanie. 
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Porządek obrad: 
1. Otwarcie obrad sesji. 
2. Wybór Sekretarza Obrad Rady Gminy. 
3. Ustalenie porządku obrad wraz z określeniem możliwości do podejmowania uchwał 

podczas sesji Rady.  
4. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmian w budżecie Gminy Darłowo na 2014 

rok. (Podjęcie uchwały w tej sprawie) Druk Nr 1/2014LI 
5. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmiany wieloletniej prognozy finansowej 

Gminy Darłowo na lata 2014-2020. (Podjęcie uchwały w tej sprawie) Druk Nr 2/2014LI  
6. Rozpatrzenie sprawy zaciągnięcia kredytu długoterminowego na spłatę wcześniej 

zaciągniętych kredytów i pożyczek. (Podjęcie uchwały w tej sprawie) Druk Nr 3/2014LI 
7. Zamknięcie, zakończenie obrad.  
 
Pan Jarosław Michalski Przewodniczący Rady Gminy Darłowo poddał pod głosowanie 
porządek obrad. 
W głosowaniu udział wzięło 11 Radnych Rady Gminy Darłowo głosując większością: 
9 głosów za przyjęciem porządku obrad sesji, 
1 głos przeciw, 
1 głos wstrzymujący. 
Pan Jarosław Michalski Przewodniczący Rady Gminy Darłowo oznajmił, że porządek 
obrad został przyjęty.  
/Proponowany porządek obrad Radni otrzymali wraz z zawiadomieniami na LI Sesję Rady Gminy Darłowo. 
Porządek obrad wraz z zawiadomieniem stanowi załącznik Nr 5 do niniejszego protokołu/ 
 
Ad. 4. 
Rozpatrzenie uchwały w sprawie zmian w budżecie Gminy Darłowo na 2014 rok.  
Druk Nr 1/2014LI 
/Projekt uchwały wraz z uzasadnieniem w sprawie zmian w budżecie Gminy Darłowo na 2014 rok stanowi 
załącznik nr 6 do niniejszego protokołu/ 

Pan Jarosław Michalski Przewodniczący Rady Gminy Darłowo udzielił głosu Panu 
Franciszkowi Kupracz Wójtowi Gminy Darłowo w celu przedstawienia projektu uchwały 
wraz z uzasadnieniem.  
                                                                                                                                                      „Druk Nr 1/2014LI 

Projekt 
Uchwała Nr …. 

  Rady Gminy Darłowo 
z dnia … 2014  roku 

 
w sprawie zmian w budżecie Gminy Darłowo na 2014 rok. 
 
Na podstawie art. 18 ust. 2 pkt 4 ustawy z dnia 8 mara 1990 r. o samorządzie gminnym /tekst jednolity: Dz. U.    
z 2013r., poz. 594, z późn. zm./ oraz art. 211 ust. 4 i art. 212 ustawy z dnia 27 sierpnia 2009 r. o finansach 
publicznych /Dz. U. z 2013 r., poz. 885 z późn. zm./, po wysłuchaniu Komisji Gospodarki Gminnej, Finansów                
i Budżetu – Rada Gminy Darłowo uchwala, co następuje: 

§1. 
Zwiększyć dochody Gminy o kwotę                                                                                                     3 264 000,00 zł 
- Dz. 700, rozdz. 70005 § 0970                                                                                                           2 460 000,00 zł 
Z tytułu wywłaszczenia gruntu gminnego pod budowę drogi 
Wojewódzkiej nr 203 
- Dz. 756, rozdz. 75615 § 0310                                                                                                                84 000,00 zł 
z tytułu podatku od nieruchomości os. prawne 
Dz. 900, rozdz. 90002 § 0490                                                                                                                720 000,00 zł 
z tytułu opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi 

§2. 
Zmniejszyć dochody o kwotę                                                                                                                  720 000,00 zł 
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- Dz. 756, rozdz. 75618 § 0490                                                                                                              720 000,00 zł   
z tytułu opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi. 

§3. 
Zmniejszyć wydatki o kwotę                                                                                                                1 280 000,00 zł 
- Dz. 600, rozdz. 60013 § 6300                                                                                                           1 100 000,00 zł 
z tytułu dotacji między jst 
- Dz. 900, rozdz. 90002 § 6050                                                                                                              180 000,00 zł 
z tytułu zadania inwestycyjnego „Budowa wysypiska śmieci w Krupach”           

§4. 
Zwiększyć wydatki Gminy Darłowo, zgodnie z załącznikiem Nr 1 do niniejszej uchwały. 

§5. 
Dokonać przeniesienia wydatków zgodnie z załącznikiem Nr 2 do niniejszej uchwały. 

§6. 
Dokonać zmiany załącznika Nr 3 do uchwały budżetowej zgodnie z załącznikiem nr 3 do niniejszej uchwały. 

§7. 
Ustala się limit zobowiązań z tytułu zaciągniętych kredytów i pożyczek na: 

1. Spłatę wcześniej zaciągniętych zobowiązań z tytułu zaciągniętych 
pożyczek i kredytów do kwoty                                                                                               2 456 000,00 zł 

§8. 
Upoważnia się Wójta do zaciągnięcia kredytów i pożyczek, o których mowa w § 7 do wysokości kwot w nich 
określonych. 

§9. 
Budżet po dokonanych zmianach zamyka się następującymi kwotami: 
1) Dochody                                                                                                                                     49 489 304,63 zł 

w tym: zadania zlecone                                                                                                                3 193 716,21 zł 
2) Wydatki                                                                                                                                      50 118 841,92 zł 

w tym: zadania zlecone                                                                                                                3 193 716,21 zł 
3) Deficyty w kwocie                                                                                                                           629 537,29 zł 

budżet Gminy Darłowo na 2014 rok zamyka się deficytem w kwocie 629 537,29 zł, który zostanie pokryty 
pożyczką, kredytem. 

§10. 
Wykonanie uchwały powierza się Wójtowi Gminy Darłowo. 

§11. 
Uchwała wchodzi w życie z dniem podjęcia i podlega ogłoszeniu w Dzienniku Urzędowym Województwa 
Zachodniopomorskiego.  
 

Załącznik Nr 1 
do Uchwały Nr … 2014 

Rady Gminy Darłowo 
z dnia …… 2014 roku. 

zwiększenie wydatków  
Dz. Rozdz. § Treść Zwiększenia  
010   Rolnictwo i łowiectwo  82 500,00 
 01008  Budowa i utrzymanie urządzeń melioracyjnych 82 500,00 
  4270 Zakup usług remontowych 82 500,00 
400    Wytwarzanie i zaopatrywanie w energię elektryczną, gaz                  

i wodę 
43 000,00 

 40095  Pozostała działalność 43 000,00 
  6050 Wydatki inwestycyjne jst 43 000,00 
600   Transport i łączność 1 720 318,00 
 60016  Drogi publiczne gminne 1 478 318,00 
  4270 Zakup usług remontowych 1 150 000,00 
  4300 Zakup usług pozostałych 26 000,00 
  4580 Pozostałe odsetki 6 003,00 
  4590 Kary i odszkodowania wypłacone na rzecz osób fizycznych 157 500,00 
  4610 Koszty postępowania sądowego i prokuratorskiego 9 815,00 
  6050 Wydatki inwestycyjne jst 129 000,00 
 60017  Drogi wewnętrzne  191 000,00 
  4270 Zakup usług remontowych 146 000,00 
  4300 Zakup usług pozostałych 45 000,00 
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 60095  Pozostała działalność 51 000,00 
  6050 Wydatki inwestycyjne jst 51 000,00 
630   Turystyka 117 000,00 
 63095  Pozostała działalność 117 000,00 
  4210 Zakup materiałów i wyposażenia 36 000,00 
  6050 Wydatki inwestycyjne jst 81 000,00 
700   Gospodarka mieszkaniowa 1 779 982,00 
 70005  Gospodarka gruntami i nieruchomościami 1 779 982,00 
  4210 Zakup materiałów i wyposażenia  25 944,71 
  4270 Zakup usług remontowych 120 000,00 
  4300 Zakup usług pozostałych 86 500,00 
  4480 Podatek od nieruchomości 629 537,29 
  6050 Wydatki inwestycji jst 529 000,00 
  6060 Zakup inwestycyjne jst 389 000,00 
710   Działalność usługowa  5 000,00 
 71035  Cmentarze 5 000,00 
  6050 Wydatki inwestycje jst 5 000,00 
750   Administracja publiczna  102 000,00 
 75023  Urzędy Gminy 102 000,00 
  6050 Wydatki inwestycyjne jst 102 000,00 
754   Bezpieczeństwo publiczne i ochrona przeciwpożarowa 145 000,00 
 75412  Ochotnicze Straże Pożarne  145 000,00 
  4210 Zakup materiałów i wyposażenia 10 000,00 
  4270 Zakup usług remontowych 30 000,00 
  6050 Wydatki inwestycyjne jst 105 000,00 
801   Oświata i wychowanie 307 000,00 
 80101  Szkoły podstawowe 105 000,00 
  4210 Zakup materiałów i wyposażenia 30 000,00 
  4270 Zakup usług remontowych 75 000,00 
 80113  Dowożenie uczniów do szkół 100 000,00 
  4210 Zakup Materiałów i wyposażenia 30 000,00 
  4300 Zakup usług pozostałych  70 000,00 
 80195  Pozostała działalność 102 000,00 
  4300 Zakup usług pozostałych 102 000,00 
851   Ochrona Zdrowia 57 000,00 
  85154  Przeciwdziałanie alkoholizmowi 57 000,00 
  4300 Zakup usług pozostałych 57 000,00 
900   Gospodarka komunalna i ochrona środowiska 827 000,00 
 90001  Gospodarka ściekowa i ochrona wód 581 000,00 
  6050 Wydatki inwestycyjne jst 581 000,00 
 90015  Oświetlenie ulic, placów i dróg 246 000,00 
  4270 Zakup usług remontowych 2 000,00 
  6050 Wydatki inwestycyjne jst 244 000,00 
921   Kultura i ochrona dziedzictwa narodowego 1 031 700,00 
 92109  Domy i ośrodki kultury, świetlice i kluby 503 600,00 
  4210 Zakup materiałów i wyposażenia 84 100,00 
  4270 Zakup usług remontowych 115 000,00 
  4300 Zakup usług pozostałych 149 500,00 
  6050 Wydatki inwestycyjne jst 155 000,00 
 92120  Ochrona i konserwacja zabytków 376 500,00 
  4270 Zakup usług remontowych 325 500,00 
  4300 Zakup usług remontowych 51 000,00 
 92195  Pozostała działalność 151 600,00 
  4170 Wynagrodzenia bezosobowe 1 500,00 
  4210 Zakup materiałów i wyposażenia 15 600,00 
  4300 Zakup usług pozostałych 5 000,00 
  6050 Wydatki inwestycyjne jst 129 500,00 
926   Kultura fizyczna 62 500,00 
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 92695  Pozostała działalność 62 500,00 
  4210 Zakup materiałów i wyposażenia 24 500,00 
  4270 Zakup usług remontowych 8 000,00 
  4300 Zakup usług remontowych 30 000,00 
   OGÓŁEM 6 280 000,00 

 
Uzasadnienie do zmian w budżecie Gminy Darłowo na 2014 rok 
I. proponuje się: 
1. Zwiększyć dochody z tytułu otrzymanego odszkodowania  

za wywłaszczenie gruntów pod budowę drogi Nr 203                                                                 2 460 000,00 zł 
2. Zmniejszyć wydatki na zadaniu inwestycyjnym pn.  

„Budowa ścieżko rowerowej w ramach przebudowy  
Drogi wojewódzkiej nr 203 na odcinku Iwięcino-Dąbki”  
(na obszarze Gminy Darłowo)                                                                                                     1 100 000,00 zł  

3. Zmniejszyć wydatki inwestycyjne na zadaniu Budowa  
wysypiska śmieci w Krupach                                                                                                          180 000,00 zł 

4. Zmniejszyć nadwyżkę budżetu na 2014 rok kwocie                                                                     1 826 462,71 zł 
z przeznaczeniem na wydatki przedstawione poniżej                           _______________ 

       5 566 462,71 zł 
5. Zaciągnąć kredyt na spłatę wcześniej zaciągniętych kredytów i pożyczek do wysokości 2 456 000,00 zł. 
 
II. Zwiększyć wydatki na :      6 280 000,00 zł 
1. Usługi remontowe urządzeń melioracyjnych                                                                                    82 500,00 zł 
2. Wykonanie dokumentacji wraz z pozwoleniem na budowę  

sieci gazowej w miejscowości uzdrowiskowej Porzecze                                                                  43 000,00 zł 
3. Utwardzenie drogi wewnętrznej w Pęciszewku                                                                                45 000,00 zł 
4. Usługi remontowe drogi wewnętrznej przy „Ośrodku Zdrowia”                                                  146 000,00 zł 
5. Usługi remontowe elewacji budynku Ośrodka Zdrowia w Darłowie                                             120 000,00 zł 
6. Wykonanie nowego wejścia do budynku Ośrodka Zdrowia (część szpitalna)  

oraz zamontowanie mediów                                                                                                             96 000,00 zł 
7. Wykonanie szybu windy osobowej w budynku przy ul. M. C. Skłodowskiej                                   338 000,00 zł 

(były szpital) 
8. Remont dróg gminnych                                                                                                                1 150 000,00 zł 
9. Budowa wiat przystankowych                                                                                                           51 000,00 zł 
10. Poprawa organizacji ruchu na ul. Plażowej w Bobolinie                                                                26 000,00 zł 

oraz wykonanie wjazdów z drogi gminnej w Bukowie Morskim  
11. Budowę dróg na terenie Gminy                                                                                                      129 000,00 zł 
12. Organizacja nadmorskiego Biegu Uzdrowiskowego Dąbki 2014                                                    15 000,00 zł 
13. Promocja Gminy                                                                                                                               21 000,00 zł 
14. Zadania inwestycyjne w miejscowości uzdrowiskowej Dąbki                                                          81 000,00 zł 
15. Zakup nieruchomości w Wiekowie od PROBUD                                                                             84 000,00 zł  
16. Zakupy oraz usługi w zakresie gospodarki mieszkaniowej                                                            112 444,71 zł 
17. Wydatki oraz zakupy inwestycyjne w zakresie gospodarki mieszkaniowej                                    325 000,00 zł 
18. Dokończenie budowy chodnika na cmentarzu w Krupach                                                                 5 000,00 zł 
19. Wyposażenie oraz usługi remontowe w OSP                                                                                    40 000,00 zł 
20. Wydatki inwestycyjne w OSP                                                                                                          105 000,00 zł 
21. Zakupy oraz remonty obiektów szkolnych                                                                                      105 000,00 zł 
22. Funkcjonowanie stołówki szkolnej w Dobiesławiu                                                                        102 000,00 zł 
23. Przeciwdziałanie alkoholizmowi (wypoczynek dzieci)                                                                     57 000,00 zł 

Środki niewykorzystane za ubiegły rok  
24. Dowożenie uczniów do szkół                                                                                                          100 000,00 zł 
25. Budowa sieci wodno-kanalizacyjnej na terenie Gminy Darłowo                                                   301 000,00 zł 
26. Remont i budowa oświetlenia ulicznego na terenie Gminy Darłowo                                             246 000,00 zł 
27. Zakupy do świetlic gminnych                                                                                                            84 100,00 zł 
28. Usługi remontowe w świetlicach gminnych                                                                                   115 000,00 zł 
29. Realizacja programu działalności świetlic                                                                                     149 500,00 zł 
30. Wydatki inwestycyjne w świetlicach gminnych                                                                              155 000,00 zł  
31. Remont obiektów zabytkowych oraz zakup usług pozostałych                                                       376 500,00 zł 
32. Organizację imprez sportowo-kulturalnych w sołectwach                                                               22 100,00 zł 
33. Budowa placów zabaw w sołectwach                                                                                             129 500,00 zł 
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34. Zakupy, usługi remontowe na boiskach sportowych w sołectwach                                                  52 500,00 zł 
35. Zakup samochodu dla osób niepełnosprawnych                                                                              75 000,00 zł 
36. Wykonanie dokumentacji pod świetlice w Rusku                                                                             35 000,00 zł 
37. Budowa sieci kanalizacyjnej w m. Krupy wraz z przesyłem  

do oczyszczalni w Rusku                                                                                                                   15 000,00 zł 
38. Zamontowanie windy osobowej w Urzędzie Gminy Darłowo                                                        102 000,00 zł 
39. Odszkodowanie za wywłaszczenie gruntów przez gminę                                                               173 318,00 zł 
40. Zagospodarowanie odpadów osadowych w oczyszczalni Rusko-Laguna                                      200 000,00 zł 
41. Rozbudowa sieci wodociągowej w Porzeczu                                                                                    30 000,00 zł 
42. Podatek od nieruchomości mienia gminnego                                                                                 629 537,29 zł 
 
Dokonać przeniesienia: zał. Nr 2 
- związane z dochodami dotyczącymi wywozu odpadów stałych  
od mieszkańców Gminy o kwotę                                                                                                            720 000,00 zł 
- wydatki na opiekę nad zwierzętami o kwotę                                                                                          30 000,00 zł 
 
Zmiana nazwy zadania inwestycyjnego  
Z Budowa centrum edukacyjno-oświatowego w Sławinie na Modernizację obiektu gminnego przy świetlicy                     
w Słowinie w kwocie                                                                                                                           300 000,00 zł”.  

 
 
 Pan Franciszek Kupracz Wójt Gminy Darłowo przedstawił projekt uchwały wraz                  
z uzasadnieniem, przy czym powiedział, że prosi przyjąć taką część integralną jak projekt 
zmian w budżecie na II  półrocze 2014 roku z dnia 11 czerwca 2014 roku, przy czym do 
zapisu w tym dokumencie jedna zmiana tylko była, o czym rozmaili na spotkaniach z radnymi 
i Sołtysami, mianowicie dodatkowo doszedł punkt 7.9.to jest wykonanie i remont dróg na 
potrzeby osób przebywających w Uzdrowisku Dąbki w kwocie 95 000,00 zł. pan Wójt 
powiedział, że to jest już uwzględnione w tych drukach, które są zawarte na dzisiejszą sesję. 
Poza tym pan Wójt przeprosił, że nie na dzisiaj na tym spotkaniu Pani Violetty Kolanek 
Skarbnik Gminy. Pan Wójt powiedział, że sprawa jest wyjątkowa, bo wzięła urlop ponieważ 
ma wesele, a dzisiejsza sesja jest można powiedzieć na jej potrzeby, na uporządkowanie 
spraw formalnych, księgowych. Przedstawiając projekt uchwały Pan Wójt powiedział, że 
idziemy w budżet deficytowy umożliwiający pozyskiwanie środków, pomoc finansową na 
lata następne i tegoroczne, bo się pomaga tym, którzy nie mają pieniędzy i którzy realizują 
potrzeby, zwłaszcza potrzeby mieszkańców i trzeba im pomóc. Pan Wójt powiedział, że 
uważa, że ten dokument, który Sołtysom i Radnym jest znany jest kwintesencją tego co 
będzie robione w drugim półroczu jeśli oczywiście rada przyjmie te dokumenty, które są 
dzisiaj na sesji. Pan Wójt powiedział, że po tym dokumencie, którym jest projekt zmian                    
w budżecie tutaj to według księgowości ma wyglądać w ten sposób, że niektóre sprawy już są 
ujęte w tym budżecie, który powstał na ten rok, a niektóre nie i dlatego te zapisy są objęte 
tymi zmianami, które są nowe. Pan Wójt powiedział, że proponuje wszystko zbilansować                  
w latach a nie tylko w tym roku i zaciągnąć kredyt na spłatę wcześniej zaciągniętych 
kredytów pożyczek do wysokości 2 456 000,00 zł. Pan Wójt powiedział, że zostaliśmy tutaj 
ostatnio pouczeni w sprawie zapłaty robót w części za pieniądze unijne. Pan Wójt powiedział, 
że unia daje wtedy jeśli się już zrobi i zapłaci wszystko i nie możemy nawet skorzystać 
zasady finansowania poprzez bank krajowy. Pan Wójt podsumował to tak, że powiedział, że 
jak się ma pieniądze to trzeba sobie robić ze swoich pieniędzy, a jeśli chce się wyciągnąć 
jakąś pomoc, to trzeba udowodnić, że ta pomoc jest konieczna i to musi być udowodnione                
w budżecie w zapisach. W uzasadnieniu do projektu uchwały (w punkcie 36.), gdzie 
wskazana jest kwota 35 000,00 zł, pan Wójt powiedział, że powinien być zapis „wykonanie 
dokumentacji pod świetlicę w Rusku”. Pan Wójt prosił poprawić ten zapis, żeby wykreślić 
punkt zlewny, ponieważ zaszła pomyłka. Pan Wójt prosił o przyjęcie tego projektu uchwały               
i otwarcie powiedział, że stanowi to na koniec kadencji wyczyszczenie spraw, które były 
przyjęte i zdeklarowane w trakcie kadencji i stanowi to jak to się mówi wyjście z twarzą. Pan 
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Wójt powiedział, że oczywiście potrzeb jest dużo więcej, ale ta sytuacja bardzo dobra                       
w naszej gminie finansowo pozwala na to, żeby takie ruchy zrobić.   
 

Pan Jarosław Michalski Przewodniczący Rady Gminy Darłowo udzielił głosu Panu 
Kazimierzowi Kołtun Przewodniczącemu Komisji Gospodarki Gminnej, Finansów i Budżetu 
Rady Gminy Darłowo w celu przedstawienia opinii dotyczącej omawianego projektu 
uchwały.  

Pan Kazimierz Kołtun Przewodniczący Komisji Gospodarki Gminnej, Finansów              
i Budżetu Rady Gminy Darłowo powiedział, że opinia Komisji jest pozytywna. 
 

Pan Jarosław Michalski Przewodniczący Rady Gminy Darłowo otworzył dyskusję. 
W głos zabrali:  
Pan Jarosław Michalski Przewodniczący Rady Gminy Darłowo udzielił głosu Panu 

Radnemu Janowi Małeckiemu. 
Pan Jan Małecki Radny Rady Gminy Darłowo powiedział, że proponuje się 

zwiększyć dochody z tytułu otrzymanego odszkodowania za wywłaszczenie gruntów pod 
budowę drogi Nr 203 w kwocie 2 460 000,00 zł i zmniejszyć wydatki na zadania 
inwestycyjne zmniejszyć wydatki na zadaniu inwestycyjnym pn. „Budowa ścieżko rowerowej 
w ramach przebudowy Drogi wojewódzkiej nr 203 na odcinku Iwięcino-Dąbki” na obszarze 
Gminy Darłowo. Pan Jan Małecki powiedział, że zamiast te pieniądze 2 460 000,00 zł, to on 
uważa, że z tych pieniędzy powinno się zapłacić za ścieżkę rowerową 1 100 000,00 zł. Pan 
Radny powiedział, że tu zamiast spłacać zmniejsza się w budżecie o 1 100 000,00 zł, czyli                   
w sumie mamy wpływy 3 560 000,00 zł dodatkowo w oddzielnej pozycji. Pan Jan Małecki 
powiedział, że na sumę 5 566 000,00 zł te 3,5 miliona stanowi ta jedna pozycja związana                   
z drogą. Pan Jan Małecki powiedział, że uważa, że to jest nie w porządku dlatego, że                         
o 1 100 000,00 zł obciąża się przyszły rok, czy następny i mało tego zapłacą też odsetki 
karne, jakie też zapłacili za przesył z Dąbek do Ruska w kwocie trzystu tysięcy złotych. Pan 
Radny powiedział, że to jest nie  w porządku. Następnie Pan Jan Małecki powiedział, że aby 
Pan Wójt się cieszył to dodał, że to dotyczy miejscowości Gleźnowo, Bukowo Morskie                     
i Gleźnówka te trzy i pół miliona złotych. Pan Jan Małecki powiedział, że tam, gdzie 
powstały wiatraki to 600 000,00 zł miejscowości dostały tak zwane wiatrakowe, a tutaj można 
powiedzieć, że ani złotówki nie zostało przeznaczone z tych pieniędzy jeżeli mówi się o tych 
miejscowościach.  

Na sali obrad zapanowała cisza.  
Pan Radny Jan Małecki po chwili dalej kontynuował wypowiedź i powiedział, że mało 

tego zaciąga się kredyt na spłatę wcześniej zaciągniętych kredytów i pożyczek                              
w  kwocie 2 456 000,00 zł. Pan Jan Małecki powiedział, że to już jest ostatni chyba kredyt 
jaki można zaciągnąć i koniec i choćby nie wie co się działo, to Gmina nie dostanie ani 
złotówki. Pan Radny powiedział, że nie wyobraża sobie jak w przyszłości ta gmina, ta Rada 
będzie planować jakieś inwestycje, żeby skorzystać z unijnych pieniędzy, gdzie trzeba będzie 
mieć własny wkład a tego wkładu nie będzie. Pan Jan Małecki powiedział, że za drogę 
Gleźnowo-Dąbki oraz kredyt mamy 5 660 000,00 zł, które tak sobie tutaj rozdają. Mówca 
powiedział, że zastanawia go po co zaciągamy ten kredyt 2 456 000,00 zł jeżeli przez trzy                
i pół roku ni zrobili tych inwestycji, a teraz raptem chcą to zrobić w pięć miesięcy. Pan Radny 
zapytał co to jest? Następnie zapytał czy tak się gospodaruje?  Pan Radny zauważył, że dalej 
na remont dróg gminnych jest kwota 1 150 000,00 zł przy czym powiedział, że uważa, że 
powinno to być wyszczególnione na jakie drogi to się przeznacza. Pan Jan Małecki 
powiedział, że to taki hasło 1 150 000,00 zł i zapytał kto mu powie, że u niego będzie robiona 
droga? Pan Jan Małecki powiedział, że według uznania Pana Wójta chyba to będzie robione. 
Pan Jan Małecki powiedział do Pana Wójta, że nie mówi tego złośliwie ale to tak będzie, że      
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w zależności jak kto spojrzy i jak się uśmiechnie to albo dostanie drogę albo jej nie dostanie. 
Mówca powtórzył kwotę 1 150 000,00 zł.  

Na sali obrad cały czas panowała cisza.  
Pan Radny Jan Małecki po chwili powiedział, że podobnie jest w wydatkach, gdzie  

jest wyposażenie oraz usługi remontowe OSP  oraz wydatki inwestycyjne na OSP w kwocie 
145 000,00 zł. pan Jan Małecki powiedział, że zresztą każde tu zadanie powinno być 
rozpisane, żeby wiedzieć, kto dostaje, a nie tak jak teraz że pisze się jedną cyfrę i nazywa to 
jakimś tytułem. Pan Radny powiedział, że nie w porządku to jest. Pan Jan Małecki w związku 
z odszkodowaniem za wywłaszczenie gruntów przez gminę w kwocie 173 000,00 zł zapytał 
co gmina zawiniła, że płaci komuś tam 173 000,00 zł. pan radny zapytał o co tu chodzi                    
i prosił aby mu o tym przypomnieć. Pan Radny Jan Małecki powiedział, że w związku                   
z powyższym nie będzie głosował na ten temat.  

Pan Jarosław Michalski Przewodniczący Rady Gminy Darłowo udzielił głosu Panu 
Radnemu Jerzemu Krzyżanowskiemu. 

Pan Jerzy Krzyżanowski Radny Rady Gminy Darłowo powiedział, że przede 
wszystkim wniosek, który zgłaszał o wprowadzenie punktu, to nie chciał mówić tego co 
sąsiedzi uważają i myślą, bo trzeba to szanować i do tego trzeba się odpowiednio odnosić. 
Pan Radny powiedział, że chciał powiedzieć tylko to co on myśli na ten temat, ale to nie w 
tym punkcie. Pan Jerzy Krzyżanowski powiedział, że chodzi mu o inwestycje i w ogóle na 
samym początku chciał powiedzieć, że będzie głosował za tymi zmianami, bo to jest jedyna 
okazja, żeby cokolwiek zrobić, a później będzie się to sprawdzać. Pan Radny powiedział, że 
generalnie rzecz biorąc jak powiedział wcześniej tutaj chodzi mu o ten jeden punkt, który 
dotyczy tego, że są prace wykonywane w tej chwili na Ośrodku Zdrowia i 700 000,00 zł jest 
na to przeznaczone. Pan Radny powiedział, że część placu już jest zrobiona i część placu 
będzie wykonywana dalej, ale jego zdaniem te prace powinny być wykonywane dopiero po 
czasie kiedy – bo innego wyjścia zdaniem radnego nie ma – kiedy się dogadają z Gmina 
Miejską w sprawie tego ośrodka. Pan Jerzy Krzyżanowski powiedział, że jego zdaniem ten 
ośrodek powinien być, ale powinien być jako wspólny ośrodek, a gmina wiejska Darłowo 
powinna iść tez w kierunku, żeby w miejscowościach, gdzie są obiekty szkolne można było 
wygospodarować pomieszczenia, gdzie stworzyć można przynajmniej trzy cztery małe 
ośrodki zdrowia z jednym lekarzem i jedną siostrą, w każdym razie z obsługą. Pan Jerzy 
Krzyżanowski powiedział, że byłby to lekarz pierwszego kontaktu, lekarz internista a tutaj             
w Darłowie ośrodek z gabinetami bardziej specjalistycznymi, takiej konkretnej pomocy, 
szczegółowej. Pan Radny powiedział, że Gmina Darłowo jako wiejska Gminy Darłowo – nie 
jest przekonany, a właściwie nie wierzy w to, żeby sobie sama dała radę z tym ponieważ 
sądzi, że w połączeniu dwóch samorządów jest to większa siła przebicia i trzeba pamiętać                 
o kontrakcie, który daje NFZ i siła przebicia dwóch samorządów jest większa niż siła 
przebicia jednego samorządu. Mówca powiedział, że skłóconego samorządu. Podsumowując 
Pan Radny Krzyżanowski powiedział, że powiedział właściwie to co na początku chciał 
powiedzieć w tej przerwie, powiedział w tej chwili. Pan Radny podkreślił, że jest za tym, aby 
dwa samorządy się dogadały jak najszybciej i dlatego też prosił Pana Przewodniczącego to, 
aby skłonił Radę i Pana Wójta w tym kierunku, aby się dogadać z miastem i razem ten ciężar 
ponosić.   

Pan Jarosław Michalski Przewodniczący Rady Gminy Darłowo udzielił głosu Panu 
Radnemu Wiesławowi Moskwie. 

Pan Wiesław Moskwa Radny Rady Gminy Darłowo powiedział, że po raz kolejny 
chciał zaapelować taką sytuację, że było spotkanie wszystkich radnych w piątek lub                         
w czwartek i były omamiane wszystkie te sprawy, które będą dzisiaj głosowane i mówi 
osobiście, że nie będzie głosował za tymi zmianami z tego względu, że Wójt nawet nie 
wspomniał, że będzie kredyt 2 460 000,00 zł. Pan Radny powiedział, że w ogóle na spotkaniu 
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radnych nie było mowy o takim kredycie. Mówca powiedział, że nie wie dlaczego Wójt o tym 
nie wspomniał i nie uświadomił Radnych znowu wcześniej tylko przedkłada im na sesję. Pan 
Wiesław Moskwa powiedział, że jeżeli była taka sytuacja, a rozmawiali na poważnie 
wszyscy, i przysłuchiwał się tym wszystkim rozmowom i nawet chciał to poprzeć, ale okazuje 
się, że bierze się znowu dwa i pół miliona kredytu i nad nim nie dyskutują w ogóle. Pan 
Wiesław Moskwa powiedział, że nikt z radnych nie wiedział o tym, że będzie 2,5 mln kredytu 
brane. Mówca powiedział, że tego nie słyszał, że może wyszedł na chwilę i w tym czasie 
może ktoś powiedział. Pan Radny powiedział, że zadłużamy znów gminę na sześć lat. 
Następnie Pan Wiesław Moskwa powiedział, że nie wiadomo, czy będzie ten Wójt, czy 
będzie inny Wójt, to komuś się robi pod górkę i dlatego się z tym nie zgadza i nie będzie 
głosował.   

Pan Jarosław Michalski Przewodniczący Rady Gminy Darłowo zapytał pan Wójt 
chciałby zabrać głos? 

Pan Franciszek Kupracz Wójt Gminy Darłowo powiedział, że wypada zabrać głos. 
Pan Wójt następnie przeprosił za swój przeziębiony głos i wspomniał, że jakby był oddział, to 
by już tam leżał, a tak to na sesji jest. Pan Wójt odnosząc się do wypowiedzi Panów Radnych 
powiedział, że to są według niego wyrażone ich zdania i oczywiście maja prawo swoje zdania 
wyrazić. Pan Wójt zauważył, że żadnej alternatywy w stosunku do tych propozycji nie podali, 
co znaczy w zamian. Pan Wójt powiedział, że te zdania wynikają tez po części z sytuacji 
takiej, że już zbliżają się do końca kadencji, że jest rok wyborczy i niektóre sprawy ładnie 
brzmią, zamiast zejść na ziemię i patrzeć jakie to konkrety. Pan Wójt ponownie powiedział, 
że diabeł tkwi w szczegółach. Pan Wójt powiedział, że będzie polemizował z panam Jankiem 
Małeckim, bo szanuje Pana Jana Małeckiego zwłaszcza za to, że mówi swoje zdanie, chociaż 
do niektórych spraw chciałby się odnieść. Pan wójt powiedział, że odszkodowania te 2,5 mln 
złotych jest to podobna sprawa jaką mieli przy remoncie drogi przez Krupy i Stary Jarosław               
i tam jakoś tego nikt nie oponował, że też odszkodowania dostali i mimo pierwotnych 
deklaracji, że coś wpłacą za te chodniki, za ścieżki, ale potem się wycofali i sprawa została 
rozliczona, bo nie każdy o tym powie, a jeśli ma na uwadze to, że jeśli od kogoś czegoś żąda, 
to musi to być wzajemne zrównoważenie. Pan Wójt powiedział, że w przypadku Dąbek 
mamy taką sytuację, że nawet Urząd Marszałkowski, czy Wojewódzki Zarząd Dróg w jego 
imieniu nawet się nie zgodził na nasza propozycję, żeby na planie, na papierze dokonać 
zmiany trasy wojewódzkiej poprzez zrobienie obwodnicy Dąbek tak potrzebnej dla 
Uzdrowiska, że przez środek strefy A Uzdrowiska biegnie droga wojewódzka i to nikomu nie 
przeszkadza, bo oczywiście jak się siedzi 200 km tam w Szczecinie to im nic nie przeszkadza. 
Pan Wójt powiedział, że te środki, które w jakiś sposób są wygospodarowane będą i trzeba to 
rozłożyć na lata o czym mówił na spotkaniach. Pan Wójt powiedział, że w przyszłej kadencji 
mają dwie takie sprawy, które trzeba w jakiś sposób rozpatrzyć, to jest: odbiór ścieków                    
z Wicia oraz obwodnica w Dąbkach przynajmniej w części dla strefy A Uzdrowiska. Pan 
Wójt powiedział, że to jest w toku. Następnie powiedział, że nasza skarga, żeby tylko to ująć 
w projekcie uchwały zagospodarowania przestrzennego sąd jednak oddalił i zostaliśmy 
skazani na siebie. Pan Wójt powiedział, że różne jest tłumaczenie tej sprawy. Pan Wójt 
powiedział, że Wojewódzkiemu Zarządowi Dróg nie zależy na tym czy ta droga inaczej jest, 
grunt że ta droga jest. Jednak dla Gminy to bardzo istotna sprawa. Pan Wójt powiedział do 
Pana Jana Małeckiego, że albo się nie rozumieją, bo każde rzeczy między innymi są rozpisane 
w tym załączniku, który się nazywa projektem zmian. Pan Wójt rozpisał to dlatego, że 
wiedział, że takie głosy będą. Pan Wójt powiedział, że rozpisał na pierwszą część, którą 
podał, a następną na każde sołectwo, gdzie te jomba mają być ułożone, za jaką kwotę                            
i w jakim sołectwie, tak jak i w Bukowie Morskim to jest podane. Pan Wójt odsyła do tych 
materiałów. Pan Wójt powiedział, że jest sytuacja następna, którą Pan Jan Małecki porusza            
w sposób istotny – to jest tak zwany dług i nie będzie pieniędzy unijnych. Pan Wójt 
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powiedział, że nie będzie pieniędzy unijnych, bo mamy doświadczenie z ostatnich czasów. 
Pan Wójt powiedział, że między innymi mamy przyznane dofinansowanie w formie dotacji                    
z pieniędzy unijnych na kanalizację przez Domasławice do Krup dziewięćset czterdzieści 
tysięcy złotych. Pan Wójt powiedział, że tylko wystąpiliśmy z wnioskiem. Pan Wójt 
powiedział, że inne samorządy inną sytuację mają, bo nie mają nadwyżek, lecz są deficytowi                      
i u nich inna sytuacja jest i tam to dofinansowanie przez Bank Krajowy nie stwarza żadnych 
problemów. Pan Wójt powiedział, że natomiast nasza propozycja, żeby zaciągnąć ten kredyt 
póki unia da pieniądze i zapłaci to co przyrzeka w umowach te dziewięćset czterdzieści 
tysięcy złotych został oddalony i negatywnie zaopiniowany przez RIO. Pan Wójt powiedział, 
że mówiąc po chłopsku oznacza to, że jak macie pieniądze, to po co sięgacie do jakiś 
kredytów, to sobie trzymajcie i zapłacicie za unię a unia wam zwróci kiedyś tam. Następnie 
Pan Wójt powiedział, że ta zasada, która jest w tym finansowaniu polega na tym, że to Bank 
Krajowy przyjmuje to rozliczenie finansowe z Unią i to się odbywa bez nas. Pan Wójt 
powiedział, że z tego korzystaliśmy kiedyś i z tego korzystają też inni, dlatego też można 
powiedzieć, że różnie to z tymi pieniędzmi unijnymi wygląda, bo niektóre pieniądze z Grupy 
Rybackiej, to po przyjęciu zadania i już nam przelano na konto i my ich oczywiście nie 
ruszamy, tylko dopiero jak to zadanie będzie zakończone. Pan Wójt mówił o Wiciu. 
Następnie powiedział, że różnie można to sobie komentować. Pan Wójt następnie powiedział, 
że odszkodowanie na sto siedemdziesiąt trzy tysiące złotych dotyczy konkretnie nie 
ujawniając tu danych osobowych, ani nie naruszając dóbr osobistych – Pana Mielniczka                                                           
z Dąbek. Pan Wójt powiedział, że Pan Mielniczek podzielił działkę w Dąbkach na działki, 
które sprzedał i wydzielił też drogę, a z mocy prawa ta droga przechodzi na nasz stan. Pan 
Wójt powiedział, że gmina proponowała, żeby to jednak inaczej było rozliczone a nie 
gotówkowo, tak jak to robiono z innymi, ale jednak Starosta po ostatnich wydarzeniach zrobił 
tak, że z konta te pieniądze nam wzięto. Pan Wójt powiedział, że świat się nie zawali, ale 
uważa, że ta sprawę można było załatwić w sposób inny – poprzez danie innej działki, która 
została przeznaczona na drogę. Pan Wójt powiedział do Pana Jana Małeckiego, że tutaj każde 
zdanie jest rozpisane i myśli, że trzeba się z tym zapoznać. Pan Wójt powiedział, że jeśli są 
jakieś uwagi, że coś jest nie dopisane, to zaprasza do siebie na herbatę i będzie się starał 
wyjaśnić. Pan Wójt powiedział jeszcze, ze jest to robiona na bazie protokołów z zebrań 
wiejskich.  

Odnośnie wypowiedzi Pana Radnego Krzyżanowskiego Pan Wójt powiedział, że 
uważa, że ten dług, który wprowadzą to sobie porozmawiają tylko jak przyjdzie na to pora               
i nie dać się ponieść emocjom, bo sprawa bardzo ważna jest. Pan Wójt powiedział, że zdrowie 
najważniejsze jest, a kto jest zdrowy to tego nie rozumie. Pan Wójt powiedział, że dotąd przez 
10 lat sami żeśmy ten obiekt utrzymali. Pan Wójt powtórzył, że to przez dziesięć lat. 
następnie powiedział, że mieszkańcy naszej Gminy w drugiej kolejności a szczególnie 
mieszkańcy miasta Darłowo korzystali z tego obiektu podstawowej opieki zdrowotnej                        
i oddziału wewnętrznego. Pan Wójt powiedział, że przez dziesięć lat nie oglądając się na 
„wspaniałomyślne”, czy inne stanowisko sąsiadów naszych i Starostwa – ten obiekt 
funkcjonował  i dobrze by było, żeby następne dziesięć lat to funkcjonowało dalej. Pan Wójt 
powiedział, że w tym zakresie, myśli, że ponad podziałami i tak dojdzie do spotkania i miasto 
według niego nie zostawi mieszkańców swoich na łasce losu w zakresie zdrowia. Pan Wójt 
odnośnie takiej wymiany zdań powiedział, że nie ma tego złego co na dobre wyjdzie i że się 
nie gniewa na Pana Burmistrza, który mówi dużo nieprawdy. Pan Wójt powiedział, że dotąd 
finansowaliśmy prace z budżetu dotychczasowego i było to pod innymi pozycjami. Pan Wójt 
powiedział, że jednak jeśli mamy możliwość przeznaczyć w tym roku tak duże środki, które 
proponuje, uważa, że trzeba je przeznaczyć bo oświata i zdrowi to są najważniejsze zadania    
w realizacji zadań własnych Gminy. Pan Wójt powiedział, że myśli, że dogadają się, ale musi 
to być rzeczowa dyskusja, a nie na ogólnikach i nie medialna. Pan Wójt powiedział, że ból 
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kosztuje i z tym Miasto musi się liczyć a nie bajki obiecywać. Pan Wójt powiedział, że takie 
jest jego zdanie. Odnośnie propozycji uruchomienia Zakładu Opiekuńczo-Leczniczego Pan 
Wójt powiedział, że w Świętochłowicach taki zakład powstał dla ludzi starszych, ale on 
nazywa to wykańczalnią. Pan Wójt powiedział, że radio włączył i usłyszał, że już ten zakład 
likwidują i tych ludzi czterdzieści starszych osób wywieźli i zostawili samym sobie. Pan Wójt 
powiedział, że tacy ludzie też chcą żyć, ale dzisiaj nie ma pieniędzy bo NFZ nie daje. Pan 
Wójt powiedział, że taki Zakład Opiekuńczo-Leczniczy to jest wybieg. Następnie powiedział, 
że w Darłowie był oddział, wszystko było i 18 łóżek i było to dobrze i ma być dalej, takie jest 
jego zdanie. Pan Wójt powiedział, że myśli, że do sprawy wrócimy, ale musimy być 
przygotowani i nie dać się w maliny wpędzić. Pan Wójt powiedział, że dzisiaj sytuacja 
wygląda na to, że nic nie będzie robione i tak jak to robi miasto to żadnej opieki nie będzie. 
Pan Wójt powiedział, że rehabilitacja już się zmywa bo tam parę schodków jest i nie stać 
miasta na tych parę schodków takich jak zrobiliśmy w Starym Jarosławiu z barierką. Pan 
Wójt powiedział, że te gabinety, które są – pielęgniarki i inni mają do końca roku tylko 
pozwoleństwo, bo jeśli nie zrobią dostępu do osób niepełnosprawnych takich jak wójt, żeby 
się nie męczyć po schodach – to też nie jest zadaniem Gminy. Pan Wójt powiedział, że Gmina 
przyjęła to na określonych zasadach i dali w dzierżawę. Pan Wójt prosił aby wrócić do umów, 
w których to tez jest zadaniem tych, którzy mają tam gabinety. Pan Wójt powiedział, że tak 
się umówili i dlatego tak nędznie płaca za te gabinety, bo 500,00 zł czy 600,00 zł za miesiąc 
za gabinet u lekarza, który za wizytę bierze 50,00 zł najmniej prywatnie albo 150,00 zł to 
piwo według niego jest. Pan Wójt powiedział, że potrzebuje opieki lekarskiej, ale z lekarzami 
rozmawia o tym tak jak to jest czarne na białym. Pan Wójt powiedział, że oni mają nas leczyć 
i nie robią łaski. Pan Wójt powiedział, że myśli, że część lekarzy sumiennie chce i dlatego 
między innymi proponuje rozmowy na ten temat i przychodzą do niego. Pan Wójt jednak 
powiedział, że do sprawy wróci później, a dzisiaj żeby nie zmarnować czasu, bo chce 
przypomnieć jak czas szybko biegnie i 10 lat temu jak Gmina kupowała Ośrodek Zdrowia to 
był ten ośrodek wyremontowany, ale dzisiaj nikt tego nie pamięta. Pan Wójt powiedział, że 
tylko winda nie byłą zrobiona choć była ta winda napa pierze i było pozwoleństwo w 1999 
roku. Pan Wójt powiedział, że Starostwo tej windy nie robiło i chciano to oddać w cele 
komercyjne. Pan Wójt powiedział, że wie jak to funkcjonuje w celach komercyjnych – nie na 
naszą kieszeń. Pan Wójt powtórzył, że dzisiaj trzeba do sprawy wrócić, ale nie w sposób jakiś 
medialny. Pan Wójt powiedział, że napisze na Internecie bezprzewodowym, że to zrobiła 
Gmina wiejska Darłowo i poda ile pieniędzy dotychczas wydała a nie tak jak niektórzy piszą 
że na terenie miasta co zrobiono, to zrobiono ładnie nie chwaląc się. Pan Wójt powiedział, że 
jeszcze będzie zrobione i taka informacja będzie, ze to jest parking dla naszych mieszkańców, 
bo nasi mieszkańcy musza mieć miejsce, a nie robią parkingi tam dla uczniów ze szkoły 
morskiej i innych rzeczy bo nie ma miejsc parkingowych. Pan Wójt powiedział, że Gmina nie 
będzie brała ani złotówki za to parkowanie. Pan Wójt powiedział, żeby pojechać i na inne 
ulice zobaczyć jak stoi parkometr i tam trzeba płacić. Pan Wójt powiedział, że uważa że 
przygotowani jesteśmy do tych robót do remontu ośrodka zdrowia i może mówić kto i co 
będzie robił, ale nie jest to przedmiotem dzisiejszych obrad. Pan Wójt powiedział, że Wysoką 
rade prosi, żeby teraz – bo trzeba – dać dodatkowe pieniądze na to nie oglądając się na Miasto 
bo i tak ono będzie musiało te pieniądze dać, albo leczyć mieszkańców w Słupsku lub 
Koszalinie. Pan Wójt zapytał czy Radni wiedzą gdzie pogotowie jest? Pan Wójt powiedział, 
że kiedyś nawet gdy lekarza niebyło to zastrzyk, czy ciśnienie mierzone było w ośrodku 
zdrowia. Na temat windy Pan Wójt powiedział, że może podać jaka winda to będzie winda 
skąd. Pan Wójt powiedział, że winda będzie obsługiwała każde Pietro i dostęp do lekarzy 
rodzinnych i do oddziale wewnętrznego i do przychodni. Pan Wójt powiedział, ze zmienione 
jest miejsce, bo to co zaproponowali to zapomnieli o podstawowej opiece zdrowotnej. Pan 
Wójt zapytał dlaczego o tej opiece zapomniano? Następnie odpowiedział, że wtedy 10 lat 
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temu chciano podstawową opiekę zdrowotną sprzedać w prywatne ręce i był kupiec, który też 
chciał go leczyć w Słupsku po operacji, ale tego już nie będzie opowiadał, bo go już nie ma. 
Pan Wójt powiedział do Pana Jerzego Krzyżanowskiego, że bardzo dobrze, że pan tam do 
Miasta poszedł, bo trzeba być w kontakcie, a u nas to nawet jak zaprosiliśmy ich to nie 
powiedzieli ani słowa. Pan Wójt powiedział, że oczywiście ten cały ciężar – bo oczywiście 
nie jest to zadanie gminne lecz Powiatu – a my mamy obiekt, czyli nieruchomość                    
i odpowiadamy za tę nieruchomość oczywiście w określonych ramach. Pan Wójt powiedział, 
że siła nie dwóch samorządów, tylko trzech (starostwo, miasto i gmina), i że proponowaliśmy 
nawet żeby byli współwłaścicielami, tylko trzeba było przybić pieczątkę, ale za to trzeba 
zapłacić, bo takie czasy są.  

Odnośnie wypowiedzi Pana Radnego Wiesława Moskwy Pan Wójt powiedział, że ma 
tu zapiski na temat praw finansowych, i powiedział, że to przecież Pan Radny głosował 
przeciwko dotacji dla szkół i nie będzie z nim polemizował. Pan Wójty powiedział, że ma Pan 
radny takie zdanie i ma prawo takie zdanie mieć. Pan Wójt powiedział, że mówił o tym, 
dlaczego to trzeba zrobić z tego względu bo trzeba zrobić budżet deficytowy i to było 
zamierzone działania, że była nadwyżka, a musi być deficyt z tego względu, żeby się 
wywiązać ze swoich deklaracji wyborczych a tym samym tych które mieszkańcy na 
zebraniach podjęli. Pan Wójt powiedział, że oczywiście, że  nie wszystko tu zostanie zrobione 
bo takie są możliwości nasze i nie będzie tu Gmina nasza zadłużona. Pan Wójt powiedział, że 
jeśli będzie omawiał wieloletnią prognozę finansową to tam wynika to z cyfr, a nie odczuć. 
Pan Wójt powiedział, że jeśli te cyfry są nieprawdziwe to prosi je zakwestionować, bo RIO aż 
czaka, żeby to sprawdzić. Pan Wójt powiedział, że ta sprawa była też miedzy innymi też                 
w wystąpieniu do RIO i na dzisiaj tu nie mamy że coś negowane jest z tych spraw 
finansowych. Pan Wójt powiedział, że w tych decyzjach księgowych, finansowych się 
wszystko zgadza. Poza tym Pan Wójt powiedział, że zadłużenie, które będzie tutaj w tym 
okresie do 2020 roku w zależności jak się liczy jest to w granicach rozsądku i mieści się                    
w naszych możliwościach, ale o tym będzie mówił przy wieloletniej prognozie finansowej, bo 
chciałby tego wszystkiego wrzucać do jednego worka. Pan Wójt powiedział, że dla nie go to 
by mogła być jedna uchwałą, ale tak ze względów formalnych to muszą być trzy uchwały, 
żeby tą sprawę załatwić.  

Pan Jarosław Michalski Przewodniczący Rady Gminy Darłowo udzielił głosu Panu 
Radnemu Idziemu Krawczykowi. 

Pan Idzi Krawczyk Radny Rady Gminy Darłowo powiedział, że nie ma tu pani 
Skarbnik a drobna suma na wykończenie chodnika w Krupach. Pan Radny zapytał czy on nie 
jest wykończony czy o co tu chodzi?  

Pan Franciszek Kupracz Wójt Gminy Darłowo powiedział, że Radny się cieszy, bo 
chodnik skończony tylko nie wszystko jest zapłacone, a Radny chciałby po darmowym 
chodzić chodniku.  

Pan Idzi Krawczyk Radny Rady Gminy Darłowo powiedział, że myślał, że to 
dodatkowe koszty są jakieś.   

Pan Franciszek Kupracz Wójt Gminy Darłowo powiedział, że jak chodnik był 
skończony i tyle co w budżecie Gminy było to gmina zapłaciła, i wyszły tu uzasadnione 
koszty i trzeba ta sprawę zamknąć, chociaż to jest o to spór. Pan Wójt powiedział, że ale 
klient jest i trzeba być wiarygodnym.  

Pan Idzi Krawczyk Radny Rady Gminy Darłowo powiedział, że Wójt przed chwilą 
mówił, że ten PROBUD jest w zadłużeniu, a tu rozliczenie jest. 

Pan Franciszek Kupracz Wójt Gminy Darłowo powiedział, że przy prognozie 
będzie o tym mówił, bo nie chciałby mieszać, bo teraz są odczucia i swoje zdania                             
a o cyferkach porozmawiają.  
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Pan Jarosław Michalski Przewodniczący Rady Gminy Darłowo zapytał czy ktoś 
jeszcze chciałby zabrać głos? Nikt się już nie zgłosił.  

Pan Jarosław Michalski Przewodniczący Rady Gminy Darłowo zamknął dyskusję. 
Pan Przewodniczący poddał uchwalę pod głosowanie. 

W głosowaniu udział wzięło 11 Radnych Rady Gminy Darłowo. 
W wyniku głosowania Rada Gminy Darłowo większością, 
9 głosami za, przy 
1 głosie przeciw, i 
1 głosie wstrzymującym, 
podjęła uchwałę w sprawie zmian w budżecie Gminy Darłowo na 2014 rok. 
/Uchwała Nr LI/423/2014 Rady Gminy Darłowo w sprawie zmian w budżecie Gminy Darłowo na 2014 rok 
stanowi załącznik nr 7 do niniejszego protokołu/ 
Na tym punkt zakończono. 
 
Ad. 5. 
Rozpatrzenie uchwały w sprawie zmiany wieloletniej prognozy finansowej Gminy 
Darłowo na lata 2014-2020. Druk Nr 2/2014LI 
/Projekt uchwały wraz z uzasadnieniem w sprawie zmiany wieloletniej prognozy finansowej Gminy Darłowo na 
lata 2014-2020 stanowi załącznik nr 8 do niniejszego protokołu/ 

Pan Jarosław Michalski Przewodniczący Rady Gminy Darłowo udzielił głosu Panu 
Franciszkowi Kupracz Wójtowi Gminy Darłowo w celu przedstawienia projektu uchwały 
wraz z uzasadnieniem.  
                                                                                                                             „Druk Nr 2/2014LI 

Projekt 
Uchwała Nr …. 

  Rady Gminy Darłowo 
z dnia … 2014 roku 

 
w sprawie zmiany wieloletniej prognozy finansowej Gminy Darłowo na lata 2014-2020. 
 
Na podstawie art. 229, art. 230 ust. 6 ustawy z dnia 27 sierpnia 2009 r. o finansach publicznych (Dz. U. z 2013 
r. poz. 885, 938, 1646) oraz Rozporządzenia Ministra Finansów z dnia 31 grudnia 2013 r. zmieniające 
rozporządzenie w sprawie wieloletniej prognozy finansowej jednostki samorządu Terytorialnego (Dz. U. z 2013 
r., poz. 1736) Rada Gminy Darłowo uchwala, co następuje: 

§1. 
Załącznik Nr 1 do Uchwały Nr XLI/355/2013 z dnia 12 grudnia 2013 w sprawie uchwalenia zmiany WPF na lata 
2014-2020 otrzymujemy brzmienie jak załącznik nr 1 do niniejszej uchwały na lata 2014-2020. 

§2. 
Załącznik Nr 3 do Uchwały Nr XLI/355/2013 z dnia 12 grudnia 2013 roku w sprawie uchwalenia zmiany WPF 
na lata 2014-2020 otrzymuje brzmienie jak załącznik nr 2 do niniejszej uchwały na lata 2014-2017. 

§3. 
Wykonanie uchwały powierza się Wójtowi Gminy. 

§4. 
Uchwała wchodzi w życie z dniem podjęcia. 
 
 
Uzasadnienie: „Do zmiany WPF na lata 2014-2020 z 2014 roku. Rady Gminy Darłowo Uchwała Nr …. 
Zwiększa się dochody                                                                                                           2 544 000,00 zł 
- bieżące                                                                                                                                2 544 000,00 zł 
Zmniejsza się wydatki  
- majątkowe                                                                                                                          1 280 000,00 zł 
Zwiększa się wydatki                                                                                                            6 280 000,00 zł 
- bieżące                                                                                                                                3 736 500,00 zł 
- majątkowe                                                                                                                          2 543 500,00 zł 
W ramach dokonanych zmian: 
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Przychody uległy zmianie i zwiększyły się o kwotę 2 456 000,00 zł, w związku z zaciągnięciem kredytu na spłatę 
wcześniej zaciągniętych pożyczek i kredytów   
Rozchody nie uległy zmianie  
Dług uległ zmianie i jego plan wynosi na koniec 2014 roku 10 243 200,17 zł. 
Budżet po dokonanych zmianach przedstawia się następująco: 

1. Dochody                                                                                                                             49 489 304,63 zł 
Bieżące                                                     45 655 470,34 zł 
Majątkowe                                                  3 833 834,29 zł 

2. Wydatki                                                                                                                               50 118 841,92 zł 
Bieżące                                                      38 170 811,01 zł 
Majątkowe                                                 11 948 030,91 zł 

3. Deficyt w kwocie                                                                                                                     629 537,29  zł 
Który zostanie pokryty z tytułu zaciągniętych pożyczek i kredytów. 

Przedsięwzięcia WPF uległy zmianie tj.  
Dokonano zmiany nazwy zadania z „Budowa centrum edukacyjno-kulturalne w Słowinie” na „Modernizację 
obiektu gminnego przy świetlicy w Słowinie” 
Dodano zadanie pn. „Zakup nieruchomości w Wiekowie” ogólny koszt 317 530,00 zł, natomiast w 2014 roku 
kwota wydatku wynosi 84 000,00 zł.” 
  
 Pan Franciszek Kupracz Wójt Gminy Darłowo przedstawił projekt uchwały wraz                  
z uzasadnieniem, przy czym powiedział, że do projektu uchwały nie wnosi żadnych uwag, 
natomiast chce kilka zdań powiedzieć w sprawie tej długiej tabeli, która stanowi załącznik               
nr 1 do projektu uchwały.  
 
 (Pan Radny Jan Różycki wyszedł z sali obrad)  
  
 Pan Franciszek Kupracz Wójt Gminy Darłowo powiedział, że dochody zanotowane są 
na czterdzieści dziewięć i pół miliona złotych. Pan Wójt powiedział, że przyszły rok to jest 
czterdzieści trzy i pół milina złotych. W 2016 roku czterdzieści cztery miliony dwieście,                 
w 2017 roku czterdzieści pięć milionów złotych, w 2018 roku czterdzieści pięć milionów,                
w 2019 roku czterdzieści pięć i pół miliona i w 2020 roku prawie czterdzieści sześć milionów 
złotych. Pan Wójt powiedział, że jest to przełożone na cyfry. Pan Wójt powiedział, że 
podsumowaniem całościowym jest wynik budżetu, który tutaj jest przyjęty tj. dochód minus 
koszty to jest tak, że ten rok zakładamy jako rok deficytowy na prawie sześćset trzydzieści 
tysięcy złotych, między innymi dlatego, żeby także skorzystać z pomocy finansowej na 
Wojewódzki Fundusz Ochrony Środowiska i inne na warunkach w części umarzalnych. Pan 
Wójt powiedział, że już następny rok to jest nadwyżka dwa miliony prawie dziewięćset 
tysięcy złotych, a w 2016 roku dwa miliony sto, w 2017 toku milion czterysta piętnaście 
tysięcy, w 2018 roku milion czterysta dwadzieścia osiem tysięcy, w 2019 roku milin czterysta 
pięćdziesiąt cześć tysięcy i w 2020 roku dziewięćset siedemdziesiąt dwa tysiące złotych. pan 
Wójt powiedział, że słowo dług u nas jest słowem strasznym, bo nauczeni jesteśmy, że 
wolelibyśmy, żeby długu nie było. Pan Wójt powiedział, że całe Państwo żyje na długach i 
takie sa te czasy. Pan Wójt powiedział, że „przenosząc to na nasze podwórko” ten dług na 
koniec tego roku według tych wyliczeń powinien być dziesięć milionów dwieście czterdzieści 
trzy tysiące złotych, a w przyszłym roku siedem milionów czterysta tysięcy, w 20416 roku 
pięć milionów trzysta tysięcy, w 2017 roku trzy miliony dziewięćset tysięcy, w 2018 roku 
dwa miliony czterysta tysięcy, w 2019 roku niecały milion, a w 2020 roku powinniśmy wyjść 
na zero. Pan Wójt powiedział, że dla porównania tylko doda o co się toczy w tej chwili 
batalia. Pan wójt powiedział, że z wiatraków mamy czysty dochód rocznie prawie siedem 
milionów złotych. Pan Wójt powiedział, że tą kwotę można przeznaczyć na spłatę długu.  
  
 (Pan Radny Jan Różycki wrócił na salę obrad) 
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 Pan Franciszek Kupracz Wójt Gminy Darłowo powiedział, że teraz takie są parametry, 
które mierzą ten dług, a kiedyś to inaczej mierzono. Pan Wójt powiedział, że jakby patrzeć po 
staremu to mieścimy się w tych wskaźnikach. Po nowemu jest to w punkcie dziewiątym tej 
tabeli stanowiącej załącznik nr 1 do projektu uchwały. Pan Wójt powiedział, że tam podane są 
cyfry i jeśli ktoś ma inną informacje, i twierdzi, że są one nie prawdziwe to prosi to podać. 
Następnie Pan Wójt powiedział, że niżej w punkcie dziesiątym jest propozycja przeznaczenia 
prognozowanej nadwyżki budżetowej i tam rozpisane jest na co nadwyżka ma iść. Pan wójt 
powiedział, że wszystko jest napisane i można to sobie nawet w domu policzyć i komisja 
rewizyjna może to też skontrolować. Pan Wójt powiedział, że także są podane spłaty rat. Pan 
Wójt powiedział, że jest to wszystko logiczne, zwarte i uzasadnione. Następnie Pan Wójt 
powiedział, że do tego jest załącznik nr 2 do projektu uchwały również napisany                               
w przystępnym jeżyku dla każdego a w tym załączniku tez są ujęte zadania majątkowe, tak 
zwane rzeczowe. Pan Wójt powiedział, że w tych zadania są ujęte miedzy innymi rozbudowa 
w Słowinie, budowa Sali gimnastycznej w Kopnicy, budowa sieci kanalizacyjnej                               
i wodociągowej w Gminie Darłowo, modernizacja w Słowinie. Pan Wójt odnośnie Sali 
gimnastycznej w Kopnicy (milion osiemset pięćdziesiąt tysięcy)  powiedział, że podobna sala 
jest w Starym Jarosławiu. Sala w Kopnicy w tej chwili jest w fazie projektowania. Następnie 
Pan Wójt powiedział, że na kanalizację gminna przeznaczonych jest osiem milionów złotych, 
i przypomniał, że jest kosztorys inwestorski na kanalizację na przesył ścieków z Wicia 
poprzez Krupy zrobione jest i to jest siedem milionów. Pan Wójt powiedział, że przetarg                  
w tym roku niezbędny jest aby go ogłosić, żeby zorientować się jaka kwota wchodzi tu                 
w rachubę. Pan Wójt powiedział, że też jest przyjęte wysypisko śmieci w Krupach. Przy tym 
Pan Wójt powiedział, że musimy spełnić tam wymogi, żeby to wysypisko spełniało już 
wymogi unijne. Poza tym Pan Wójt powiedział, że jest tez przyjęty zakup tej nieruchomości 
w Wiekowie, którą wzięli bezgotówkowo a spłata długu następ[uje w ratach latami w ramach 
rozliczeń za podatek. Podsumowując Pan Wójt powiedział, że myśli, że są to takie znaczące 
te pozycje i prosił o przyjęcie tego.  
 

Pan Jarosław Michalski Przewodniczący Rady Gminy Darłowo udzielił głosu Panu 
Kazimierzowi Kołtun Przewodniczącemu Komisji Gospodarki Gminnej, Finansów i Budżetu 
Rady Gminy Darłowo w celu przedstawienia opinii dotyczącej omawianego projektu 
uchwały.  

Pan Kazimierz Kołtun Przewodniczący Komisji Gospodarki Gminnej, Finansów              
i Budżetu Rady Gminy Darłowo powiedział, że opinia Komisji jest pozytywna. 
 

Pan Jarosław Michalski Przewodniczący Rady Gminy Darłowo otworzył dyskusję. 
W głos zabrali:  
Pan Jarosław Michalski Przewodniczący Rady Gminy Darłowo udzielił głosu Pani 

Radnej Jolancie Janickiej. 
Pani Jolanta Janicka Radna Rady Gminy Darłowo zapytała o modernizację 

obiektu gminnego przy świetlicy w Słowinie czy to jest jakby powtórzone?   
Pan Franciszek Kupracz Wójt Gminy Darłowo  odpowiedział, że proponował do 

budżetu ujęcie tego zadania jakby go tam nie zwał i chciał by nazwa była na czasie „budowa 
centrum”, taka znośna nazwa.  

Pani Jolanta Janicka Radna Rady Gminy Darłowo powiedziała, że to jest jakby                  
w dwóch punktach ujęte.  

Pan Franciszek Kupracz Wójt Gminy Darłowo  odpowiedział, że teraz zeszli na 
ziemię i nazwali to tak po swojemu i rozbudowują ten obiekt i ta sama kwota zostaje tylko 
jest zmiana danych. Pan Wójt powiedział, że w Słowinie trzeba to uporządkować w ten 
sposób, że stary budynek w którym jest w tej chwili szkoła trzeba przeznaczyć na inne cele, 
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bo tam szkoła nie może funkcjonować w dwóch obiektach od siebie tak oddalonych, a jest 
możliwość aby była w jednym obiekcie, a tamten obiekt na coś innego przeznaczyć. Pan Wójt 
powiedział, że propozycje są takie, żeby w tym obiekcie przy świetlicy aby było Gimnazjum         
i zerówka a w nowym obiekcie parterowym po granicy z sąsiadem żeby była szkoła 
podstawowa. Pan Wójt powiedział, że oprócz tego trzeba porozmawiać z sąsiadem, który 
część gruntu na drogę sprzedał, aby postawić też tam salę gimnastyczną, żeby tej Sali nie 
stawiać na boisku. Pan Wójt powiedział, że za kawałek tej łąki zaproponować kawałek 
boiska.  

Pan Jarosław Michalski Przewodniczący Rady Gminy Darłowo zapytał czy ktoś 
jeszcze chciałby zabrać głos? Nikt się już nie zgłosił.  

Pan Jarosław Michalski Przewodniczący Rady Gminy Darłowo zamknął dyskusję. 
 
Pan Przewodniczący poddał uchwalę pod głosowanie. 

W głosowaniu udział wzięło 11 Radnych Rady Gminy Darłowo. 
W wyniku głosowania Rada Gminy Darłowo większością, 
10 głosami za, przy 
0 głosami przeciw, i 
1 głosie wstrzymującym, 
podjęła uchwałę w sprawie zmiany wieloletniej prognozy finansowej Gminy Darłowo na 
lata 2014-2020. 
/Uchwała Nr LI/424/2014 Rady Gminy Darłowo w sprawie zmiany wieloletniej prognozy finansowej Gminy 
Darłowo na lata 2014-2020 stanowi załącznik nr 9 do niniejszego protokołu/ 
Na tym punkt zakończono. 
 
Ad. 6. 
Rozpatrzenie uchwały w sprawie zaciągnięcia kredytu długoterminowego na spłatę 
wcześniej zaciągniętych kredytów i pożyczek. Druk Nr 3/2014LI 
/Projekt uchwały wraz z uzasadnieniem w sprawie zaciągnięcia kredytu długoterminowego na spłatę wcześniej 
zaciągniętych kredytów i pożyczek stanowi załącznik nr 10 do niniejszego protokołu/ 

Pan Jarosław Michalski Przewodniczący Rady Gminy Darłowo udzielił głosu Panu 
Franciszkowi Kupracz Wójtowi Gminy Darłowo w celu przedstawienia projektu uchwały 
wraz z uzasadnieniem.  

„Druk Nr 3/2014LI 

Projekt 
Uchwała Nr …. 

  Rady Gminy Darłowo 
z dnia … roku 

 
w sprawie zaciągnięcia kredytu długoterminowego na spłatę wcześniej zaciągniętych kredytów i pożyczek 
 
Na podstawie art. 18 ust. 2 pkt 9 lit c i art. 58 ustawy z dnia 8 marca 1990 roku o samorządzie gminnym (Dz. U. 
2013 r., poz. 594, poz. 645 i poz. 1318, z 2014 r., poz. 379) oraz art. 89 ust. 1 pkt 3 ustawy o finansach 
publicznych (Dz. U. z 2013 r. poz. 885, poz. 938 i poz. 1646, z  2014 r., poz. 379) Rada Gminy Darłowo 
uchwala, co następuje: 

§1. 
1. Postanawia się zaciągnąć kredyt długoterminowy do kwoty 2 456 000,00 zł (słownie: dwa miliony 

czterysta pięćdziesiąt sześć tysięcy zł 00/100) na okres 6 lat z okresem spłaty od 01 stycznia 2015 roku 
do 31 grudnia 2020 roku. 

 
2. Kredyt przeznacza się na spłatę wcześniej  zaciągniętych kredytów i pożyczek. 

§2. 
Zabezpieczeniem kredytu długoterminowego będzie weksel In blanco wraz z deklaracją wekslową do wysokości 
spłat kredytu i odsetek. 

§3. 
Spłata kredytu o którym mowa w §1 wraz z odsetkami następować będzie z dochodów własnych Gminy. 



Strona 18 z 21 
 

§4. 
Wykonanie uchwały powierza się Wójtowi Gminy. 

§5. 
Uchwała wchodzi w życie z dniem podjęcia. 
 
 
Uzasadnienie:  
„W związku z dużymi potrzebami realizacji zadań na terenie Gminy Darłowo zachodzi konieczność zaciągnięcia 
kredytu w celu zapewnienia płynności finansowej Gminy oraz realizacji zadań ujętych w budżecie na 2014 rok.”  
 

Pan Franciszek Kupracz Wójt Gminy Darłowo przedstawił projekt uchwały wraz                  
z uzasadnieniem, przy czym powiedział, że to czy ten kredyt faktycznie będzie brany czy nie 
to zależy tylko od nas. Na dowód tego co mówi Pan Wójt powiedział, że na dzisiaj też mamy 
kredyt dwa i pół miliona złotych i czasami z niego korzystaliśmy w kwocie do miliona 
złotych. pan Wójt powiedział, że osoba, która będzie tutaj rządzić gminą tak jak u siebie               
w domu, to są duże szanse, żeby z tego kredytu nie korzystać mając na względzie że mamy 
dużo dochodów własnych. Pan Wójt powiedział, że nie mówi o opłacie uzdrowiskowej bo to 
jest opłata dana i musi być wydana. Pan Wójt powiedział, że mamy tutaj takie różne dochody, 
które są znaczące, milionowe, które tu mogą być liczone. Pan Wójt powiedział, że ten kredyt 
według niego jest ze względów formalnych i jak będzie dalej wójtem to udowodni to, że 
będzie się w części brało tak jak obecnie a w części nie. Pan Wójt powiedział, że wrócimy też 
do rozliczeń, które w tej chwili też finalizujemy z wiatrakami. Pan Wójt powiedział, że trzeba 
dochodzić swoich praw, a jest to długa droga i tylko jedynie przez sąd albo jedynie przez 
porozumienie się. Pan Wójt powiedział, że ten kredyt jest żeby tu grało na papierze u pani 
skarbnik i dla RIO miało a czy faktycznie będziemy z niego korzystali to nie wie. Pan Wójt 
patrząc na historię w gminie powiedział, że przez czternaście lat jak kredyt brali to 
maksymalnie półtora miliona złotych. wracając do prognozy Pan Wójt powiedział, że mamy 
już prawie pięćdziesiąt milionów tego budżetu po stronie dochodów czy wydatków to                         
z reguły jeśli uporamy się z tymi bardzo trudnymi sprawami, które nas bardzo dużo kosztują     
a już po części zaczęte są, i do szkół dopłacamy trzy i pół miliona złotych do subwencji                     
i trzeba przyjąć takie założenie i prawdzie w oczy spojrzeć, że tych dzieci będzie mniej. Pan 
Wójt powiedział, że uważa, że te małe szkoły w tych sześciu miejscowościach powinny być 
utrzymane i te trzy miliony czy dwa i pół miliona powinno się znaleźć żeby dopłacić do tego 
wszystkiego. Mało tego Pan Wójt powiedział, że trzeba poszerzyć jeszcze bazę przedszkolną. 
Następnie pan Wójt powiedział, że teraz jest walka o dziecko o ucznia, bo za dzieckiem jakie 
by to nie były pieniądze to one idą. Pan Wójt powiedział, że z reguły na takie inwestycje ze 
środków własnych to przeznaczaliśmy półtora do trzech milionów złotych rocznie i to 
wszystko funkcjonowało. Pan Wójt powiedział, że dzięki temu mamy dwadzieścia parę 
świetlic bo to tym skutkowało. Pan Wójt powiedział, że taka jest możliwość i trzeba wziąć ten 
kredyt żeby to wszystko się zbilansowało. Pan Wójt powiedział, że następna kadencja będzie 
do prawie 2019 roku i jeśli ten kredyt będzie wykorzystywany w granicach gdzieś średnio 
półtora nawet dwa miliony złotych to gminie się tu nic nie stanie i będą pieniądze na 
podstawowe potrzeby i będzie rozwój tej Gminy. Pan Wójt powiedział, że chyba ze ktoś 
porozdaje i da się wykiwać przez sąsiadów to jest insza inszość. Pan Wójt powiedział, że tam 
gdzie kucharek sześć tam nie ma co jeść i dlatego trzeba to wszystko pilnować. Pan Wójt 
powiedział, że dzisiaj mamy gotówkę i możemy płacić. Pan Wójt powiedział, że to jest krótki 
okres i powiedział, że Pan Janek ma rację, ale jesteśmy już tak przygotowani w tej chwili bo 
mamy gotówkę, a kto ma gotówkę ten stawia warunki. Pan Wójt powiedział, że uważa, że 
jeśli to zepną i nie będą tematów zastępczych poruszali to jest to wszystko do zrealizowania 
to co jest przyjęte. 
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Pan Jarosław Michalski Przewodniczący Rady Gminy Darłowo udzielił głosu Panu 
Kazimierzowi Kołtun Przewodniczącemu Komisji Gospodarki Gminnej, Finansów i Budżetu 
Rady Gminy Darłowo w celu przedstawienia opinii dotyczącej omawianego projektu 
uchwały.  

Pan Kazimierz Kołtun Przewodniczący Komisji Gospodarki Gminnej, Finansów              
i Budżetu Rady Gminy Darłowo powiedział, że opinia Komisji jest pozytywna. 
 

Pan Jarosław Michalski Przewodniczący Rady Gminy Darłowo otworzył dyskusję. 
W głos zabrali:  
Pan Jarosław Michalski Przewodniczący Rady Gminy Darłowo udzielił głosu Panu 

Radnemu Jerzemu Krzyżanowskiemu. 
Pan Jerzy Krzyżanowski Radny Rady Gminy Darłowo powiedział, że ma kilka 

pytań do Pana Wójta. Pan Radny powiedział, że w tej chwili gmina jest zadłużona łącznie                
z tym kredytem, który ewentualnie będzie wzięty na dziesięć milionów i tak jest                                
w wieloletniej prognozie finansowej.  

Pan Franciszek Kupracz Wójt Gminy Darłowo powiedział, że tak.  
Pan Jerzy Krzyżanowski Radny Rady Gminy Darłowo zapytał czy Wójt mógłby 

powiedzieć ile Gmina fizycznie może wziąć jeszcze kredytu z tym budżetem jaki w tej chwili 
jest, czyli około pięćdziesiąt milionów? Ile jeszcze kredytów i pożyczek Gmina może wziąć? 
Następnie Pan Radny powiedział na co konkretnie kredyt właściwie przeznaczony będzie to 
tak w tej uchwale niekoniecznie do końca wiadomo, mianowicie w paragrafie pierwszym 
punkcie drugim jest napisane „Kredyt przeznacza się na spłatę wcześniej  zaciągniętych kredytów                       
i pożyczek.”  Natomiast w uzasadnieniu jest napisane: „W związku z dużymi potrzebami realizacji zadań 
na terenie Gminy Darłowo zachodzi konieczność zaciągnięcia kredytu w celu zapewnienia płynności finansowej 
Gminy oraz realizacji zadań ujętych w budżecie na 2014 rok.” Pan Radny Jerzy Krzyżanowski zapytał 
czy ten kredyt jest na spłatę kredytów i pożyczek czy na realizację zadań ujętych w budżecie 
Gminy, czyli generalnie rzecz biorąc na te wszystkie inwestycje, które właściwie są zapisane 
w zmianach w budżecie? Następnie Mówca zapytał czy Wójt wziął pod uwagę to, co by było 
gdyby radni się nie zgodzili na ten kredyt? Pan Jerzy Krzyżanowski powiedział, że tutaj                   
w zmianach jest ten kredyt ujęty a nie zostałaby wyrażona zgoda na zaciągnięcie tego kredytu 
czyli deficyt budżetu nagle wzrasta o dwa miliony czterysta. Mówca ponownie zapytał czy 
Wójt wziął to pod uwagę? Następnie Pan Jerzy Krzyżanowski powiedział, że przecież radni 
to jak kobiety zmiennymi są. Pan Jerzy Krzyżanowski powiedział, że jego znaniem kredyty 
trzeba i należy brać ale w granicach rozsądku i w granicach limitów. Mówca prosił                             
o odpowiedzi na te pytania.  

Pan Franciszek Kupracz Wójt Gminy Darłowo powiedział, że jest to bardzo ważny 
temat i uważa, że dyskusja powinna się opierać na cyfrach a nie na jakiś poglądach jeśli się 
mówi o pieniądzach w takiej czy innej formie (czy to wirtualnych zapisanych, czy tych które 
leżą w kasie). Pan Wójt powiedział, że myśli, że w tym załączniku dużo cyfr jest podanych                 
i one są wiarygodne. Następnie Pan Wójt wprost powiedział, że już po tylu latach wierząc że 
te wybory wygra ale swoim następcom życzy, żeby przeszli tą szkołę życia co on. Pan Wójt 
powiedział, że nie jest tu meritum sprawy poruszane tylko po prostu drobne sprawy 
drugorzędne. Pan Wójt powiedział, że teraz trzeba się wznieść ponad podziały i ponieść 
konsekwencje i odpowiedzialność. Pan Wójt powiedział, że gdyby wziąć pod uwagę Gminę 
Rewal, gdzie kredytu mają ponad 100 % zadłużenia to jest według niego, że dwadzieścia 
milionów można byłoby jeszcze wziąć, ale kredyt się bierze tylko najgorzej go spłacać, a jak 
nie to może przyjść zarząd komisaryczny i on się nie będzie tam martwił i tak jak w Gminie 
Mielno i sam decydował. Pan Wójt powiedział, że tak realnie może powiedzieć, to zależy co 
my będzie przyjęte i w następnej dekadzie robione. Pan Wójt powiedział, że jeśli utrzymany 
będzie obecny poziom kosztów to my bez kredytu a jeśli ma ta gmina rozwojowa być i robić 
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zadania strategiczne, bo trzeba je robić ze względu na wymogi. Następnie Pan Wójt mówił                
o Wiciu, że jeśli tam Gmina nie zaciągnie tej rury i to szybko, to kary nas zjedzą i przyjdzie 
komornik. Pan Wójt powiedział, że uważa, że na te bieżące potrzeby a nie te inwestycyjne 
wielkie zadania jak kanalizacja to będziemy mogli w granicach tych trzech milionów. Pan 
Wójt powiedział, że naprawdę ta sytuacja jest dobra. Pan Wójt powiedział, że już to liczył na 
komisjach i księgowości pytał i ratę będziemy spłacać w wysokości pięćset czy sześćset 
tysięcy złotych co drugi czy trzeci miesiąc. Pan Wójt powiedział, że jeśli nawet będzie wzięty 
ten kredyt to wychodzi na to, że będzie około miliona płacić tego kredytu. pan Wójt 
powiedział, że to są jego wyliczenia i mogą być podyktowane czym innym. Pan Wójt 
powiedział, że tak po chłopsku sobie to liczy i jak dotąd to wszystko się sprawdziło. 
Następnie Pan Wójt powiedział, że uważa, że trzeba liczyć ale na siebie. Pan Wójt 
powiedział, że nie dopuszcza melodii, żeby zadłużyć gminę tak jak Polskę po uszy i nie 
zajmować się tematami zastępczymi. Pan Wójt powiedział, że ważne jest aby był kawałek 
drogi, lampa, żeby szkoły funkcjonowały i można było z pierwszej pomocy lekarskiej 
skorzystać. Niemniej jednak pan Wójt powiedział, że nie chce z radnym polemizować na 
temat tego ośrodków zdrowia, które są w gminie Malechowo po wsiach. Pan Wójt 
powiedział, że tak tez dobrze było ale ten obiekt tu w Darłowie to jest w centrum i nawet jeśli 
miasto palcem nie kiwnie przy tej sprawie to jest taka rzecz, żeby to w przyszłym roku ze 
środków własnych zakończyć i będzie to ładny obiekt i będzie to obiekty bardzo potrzebny 
naszym mieszkańcom, którzy będą się czuli pewniej i jeszcze do tego będzie tam nasza 
karetka, która zawiezie na badania, gdzie trzeba. Pan Wójt mówił, że już z tego korzystał i co 
prawda była to karetka z powiatu. Podsumowując pan Wójt powiedział, że są to cyfry 
wiarygodne. Następnie powiedział, że bardzo ważny punkt, to punkt jedenasty i trzeba na to 
popatrzeć na co konkretnie. Pan Wójt powiedział, że na przykład w poprzedniej kadencji 
bardzo się bał podjęcia tej inwestycji odprowadzenia ścieków z Uzdrowiska do Porzecza, 
żeby się nie lało tam do jeziora i jak pamiętamy przesył był 12,5 mln złotych i na dzisiaj 
mamy tylko do zapłacenia trzysta tysięcy i to jest taka rzecz. Pan Wójt powiedział, że 
oczyszczalnia to samo i to się mieści w tych spłatach kredytu i to trzeba sobie siąść i ktoś 
musi mu pomóc zwłaszcza pani Skarbnik dlatego mówi wprost, że zmiany są potrzebne ale 
nie wszędzie. Następnie pan Wójt powiedział, że te pani w księgowości to są jak to się mówi, 
że komputery mają w głowach i one liczą tak jak w domu i zawsze mu powiedzą. Pan Wójt 
powiedział, że możemy jeszcze brać kredyty tylko, że kredyt dobrze się bierze ale najgorzej 
go oddawać. Pan Wójt powiedział, że jeszcze spotkają się i porozmawiają o ściekach z Wicia, 
o ośrodku zdrowia i o szkołach. Przy tym Pan Wójt powiedział, że w Dąbkach ma być 
najładniejsza szkoła.   

Pan Jerzy Krzyżanowski Radny Rady Gminy Darłowo powiedział, że pan Wójt nie 
odpowiedział, mu na żadne z jego pytań. Pan radny powiedział, że jednak generalnie rzecz 
biorąc będzie głosował za tym projektem z tego względu, że gdyby nie przeszła ta uchwała to 
po pierwsze by by6ł deficyt, a po drugie te inwestycje, które są zaplanowane to dobrze, że 
wybory są co cztery lata to coś się zrobi.  

Pan Franciszek Kupracz Wójt Gminy Darłowo powiedział, że nie rozumie teraz 
pana radnego. Następnie Pan Wójt powiedział do Pana Jerzego Krzyżanowskiego, żeby 
powiedział, że startuje na wójta i będą tu rywalizować.  

Pan Jan Małecki Radny Rady Gminy Darłowo powiedział, że to jest kredyt 
wyborczy, po to, żeby wystraszyć przeciwników Pana Wójta.  

Na Sali obrad słychać było głośny śmiech obecnych.  
Pan Jerzy Krzyżanowski Radny Rady Gminy Darłowo powiedział, że to nie Pan 

Wójt daje ten kredyt.  
Pan Franciszek Kupracz Wójt Gminy Darłowo powiedział, że tym co kandydują 

powie, że to nie jest tak, wbrew pozorom, że wójt to jest taka osoba zwłaszcza fizyczna 



Strona 21 z 21 
 

nienaruszalna. Pan Wójt powiedział, że sami wiecie po ostatniej kontroli RIO kompleksowej       
i do dziś dnia ciągną się te sprawy i do dziś dnia jedną naganę dostał, ale tego nie dostał Wójt 
tylko Kupracz to dostał. Pan Wójt poruszył temat odpowiedzialności radnych i przypomniał       
o wyroku na pana prezydenta Szczecina tego pierwszego, że po iluś latach mają zwrócić                      
z własnych pieniędzy za swoją decyzję. Pan Wójt powiedział, że ten prezydent po tylu latach 
dostał taki wyrok i wyciągając wnioski z tego podkreślił aby radni nie myśleli sobie, ze jak 
nie będą pełnić funkcji to ich już te decyzje nie będą dotyczyć, bo konsekwencje są takie 
potem. Pan Wójt powiedział, że ma bardzo dużo do stracenia, na co niektórzy apetyt mają i on 
tego nie chce poświęcić i świadomie to robi i dlatego nie ryzykuje. Pan Wójt powiedział, że 
cieszy się, że ktoś otwarcie mówi. Następnie pan Wójt powiedział, że damy radę.  

Pan Jarosław Michalski Przewodniczący Rady Gminy Darłowo zapytał czy ktoś 
jeszcze chciałby zabrać głos? Nikt się już nie zgłosił.  

Pan Jarosław Michalski Przewodniczący Rady Gminy Darłowo zamknął dyskusję. 
 
Pan Przewodniczący poddał uchwalę pod głosowanie. 

W głosowaniu udział wzięło 11 Radnych Rady Gminy Darłowo. 
W wyniku głosowania Rada Gminy Darłowo większością, 
9 głosami za, przy 
2 głosami przeciw, i 
0 głosami wstrzymującymi, 
podjęła uchwałę w sprawie zmian w budżecie Gminy Darłowo na 2014 rok. 
/Uchwała Nr LI/425/2014 Rady Gminy Darłowo w sprawie zaciągnięcia kredytu długoterminowego na spłatę 
wcześniej zaciągniętych kredytów i pożyczek stanowi załącznik nr 11 do niniejszego protokołu/ 
Na tym punkt zakończono. 
 
Ad.7    
Zakończenie sesji. 

Wobec wyczerpania tematu ustalonego porządku obrad LI Sesji VI kadencji Rady 
Gminy Darłowo – Pan Jarosław Michalski Przewodniczący Rady Gminy Darłowo zamknął 
obrady o godzinie 1135 w dniu 26 czerwca 2014 roku. 
/Dokładny przebieg sesji znajduje się w stenogramie sesji, który stanowi załącznik nr 12 do niniejszego 
protokołu./ 
Na stenogram sesji składa się jeden plik zapisany na płycie DVD. 
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